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Vážená paní 
Ing. Jana Krutáková 
poslankyně a 
předsedkyně Výboru pro životní 
prostředí  

a 

Vážená paní 
Ing. Berenika Peštová, Ph.D.  
poslankyně a 
předsedkyně podvýboru pro 
environmentální legisla;vu EU  
 
Parlament České republiky 
Poslanecká sněmovna 
Sněmovní 176/4 
118 26 Praha 1 - Malá Strana 

V Praze dne 22. 11. 2023 

 

Vážené paní předsedkyně,  

my, níže podepsané organizace, bychom vám chtěly touto cestou poděkovat za organizaci velmi 
potřebné odborné diskuze k otázce zavedení povinného zálohového systému na PET lahve a nápojové 
plechovky, které aktuálně prosazují nápojářské společnos; a Ministerstvo životního prostředí.  

Proběhlá diskuze, kde MŽP na začátku představilo parametry zamýšleného systému, ukázala, že aktuální 
návrh má podstatné nega;vní dopady jak na obce a města a jejich odpadová hospodářství, tak na 
samotné občany. V diskuzi bylo mimo jiné uvedeno, že vysoké náklady na vytvoření navrhovaného 
systému ve finále ponesou občané. Taková změna nastavení současného systému není 
v celospolečenském zájmu. A to o to více, že Česká republika má jeden z nejefek;vnějších systémů 
separace v obcích v celé Evropské unii.  

Vnímáme pozi;vně, že na Vámi organizovanou akci byli pozváni zástupci všech dotčených segmentů, 
tedy jak obecní svazy, které akci spolupořádaly, dále konkrétní starostové obcí a měst v ČR, zástupci 
obchodu, představitelé inicia;vy Zálohujme, tedy nápojářského průmyslu, zástupci Potravinářské 
komory, Hospodářské komory, Svazu průmyslu a dopravy, profesních organizací ze sektoru svozu 
a zpracování odpadů, a další dotčené subjekty. Skutečnost, že na danou akci dorazili zástupci všech 
stakeholderů ukazuje, jak je podobná otevřená diskuze důležitá. Po dlouhé době se tak k tématu mohli 
otevřeně vyjádřit všichni klíčoví aktéři, neboť MŽP již bohužel v široké odborné diskusi nepokračovalo. 
Původní odborná diskuze byla cenná v tom, že připravovala závěry k otázce, zda jsou povinné zálohy 
v ČR vhodné, potřebné a efek;vní, či zda může ČR splnit cíle s využi_m intenzifikace stávajících 
obecních systémů separace tak, jak velká část odborníků navrhovala. 

Jsme toho názoru, že argumenty vznesené jednotlivými stranami na otevřené odborné diskuzi 
v Poslanecké sněmovně dne 16. 11. 2023 je vhodné shrnout a přijmout k nim odpovídající usnesení 
pořádajícího výboru. Podstatou proběhlé diskuze byly aspekty celospolečenského dopadu 
navrhovaných opatření, tedy mimo jiné potřeba vyvážení zájmů environmentálních, sociálních 
a ekonomických, na které společně upozorňují nejen zástupci obecních svazů a samotní starostové, 



 2 

kteří jsou občanům nejblíže. Jsme přesvědčeni, že je zájmem Poslanecké sněmovny schvalovat pouze 
návrhy, které jsou nesporně ve veřejném zájmu a které přinášejí skutečně efek;vní řešení plnění cílů 
platné legisla;vy s co nejmenšími nega;vními dopady.  

V závěru tohoto našeho poděkování bychom znovu chtěli připomenout, že podobné ak;vní inicia;vy 
obcí a měst ve Francii přesvědčily francouzskou vládu o faktu, že povinné zálohování není 
v celospolečenském zájmu a není v zájmu obcí a měst, stejně jako přesun jednoho z nejlépe 
recyklovatelných materiálů úzkému segmentu průmyslu. A že existují efek;vnější cesty, jak dosáhnout 
legisla;vních cílů v dané oblas;.  

Vážené paní předsedkyně, velice si vážíme Vaší snahy chránit veřejné zájmy občanů, zájmy obcí a měst 
a principy vyvážené hospodářské soutěže. Aktuálně řešená agenda se dotýká všech těchto podstatných 
aspektů. Věříme, že tyto základní principy budou chráněny zástupci Poslanecké sněmovny i nadále.  
   

  S přátelským pozdravem

Eliška Olšáková, v.r. 
předsedkyně  
 

 
 
Jan Mraček, v.r. 
předseda sekce životního prostředí 

 
 
 
Tomáš Prouza, v.r. 
prezident  

 
 
Richard Blahut, v.r. 
předseda Spolku veřejně prospěšných služeb 

 
 
 

Pavel Drahovzal, v.r.  
místopředseda  

 
 

MarEn Šmída, v.r. 
radní kraje, předseda Správní rady

 
 
 
Pavel Březina, v.r. 
předseda  

 
Bohumil Rataj, v.r. 
předseda Rady  
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Petr Havelka, v.r. 
výkonný ředitel 
 

 
 
 
Jan Mikulec, v.r. 
výkonný ředitel  

 
 
 
Blanka Řezáčová,v.r. 
předsedkyně a starostka  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

Miloš Kužvart, v.r. 
výkonný ředitel 
 

 
 
 
Petr Vícha, v.r. 
senátor a starosta  

 
 
 

 

Irena Burešová, v.r. 
předsedkyně Svazku obcí Přeloučska 

 

 


